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Referat fra studienævnsmøde nr. 4 – 2024  
Tirsdag den 28. maj 2024 12.30-15.30, SLV249, 11.01.032  

 

 
Studienævn for Medicin 

Klinisk Institut 

Selma Lagerlöfs Vej 249 

9260 Gistrup 

Tlf. 9940 2430 

hnxr@dcm.aau.dk 

7. juni 2024 

 

        Mødedeltagere 
 

Svend Birkelund (SB), Simone Riis Porsborg (SRP), Stig Andersen (SA) 
Johanne Nøris Jensen (JJ), Sofie Emilie Rudgaard Nyrup (SN) 
Tristan Nicolas Winter Burmester (TB), Sille Sophie Christiansen (SC), Gustav Holck Normann (GN)  
Trine Fink (TF), Anita Egholm (AE), Søren Villumsen (SV), Ida Lindgreen Back (LB), Henrik Bøggild (HB) 
Jette Kolding Kristensen (JKK), Tue Bjerg Bennike (TB), Patrik Kristoffer Kjærsdam Telléus (teams), Samuel Schmidt 
(team), Søren Kold (SK), Karina Frahm Kirk (KK), Louise Vejen Klit Kolind (LKK), Louise Krarup Andersen (LKA) 
 
Referent 
Helene Nørgaard (HN) 
 
Dagsorden 
1. Lukket del af mødet  
2. Godkendelse af dagsorden og godkendelse af referat fra sidste møde samt mulige punkter til eventuelt  
3. Orientering om sager og møder der er relevante for studienævnet siden sidst 
4. Orientering om forsinkede studerende  
5. Mødeplan for F25  
6. Godkendelse af eksamensplan medicin kandidat  
7. Nedsættelse af meritudvalg til før-start merit -Danske Universiteter og Udenlandske Universiteter  
8. Behandling af semesterbeskrivelser E24 
9.  Gennemgang af planer for undervisning i forbindelse med ny studieordning for 1. semester bachelor  
10. Ansøgningsprocedure til valgfag på medicin kandidat  
11. Orientering om undervisningstilrettelæggelse på 2. semester medicin kandidat, kirurgi på ny studieordning  
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Punkter til opfølgning fra mødet 
3a. Tilbagemelding fra Nordplus-møde i København 
3a. Optagelsestal på MedIS kandidat – Retskrav og ikke retskravsstuderende 
3b. Planlægning af SUND-messe.  Besked sendes til FAK-SUND formand Bertil Weis Jørgensen 
8. Opfølgning på ikke godkendte semesterbeskrivelser 
9. Optagelsesbrev til kommende studerende skal revideres 
 
1. Lukket del af mødet  
Der var behandling af dispensationsansøgninger, drøftelse af sagsbehandlingsprincipper samt orientering fra 
studievejledningen. 
 
Studienævnet diskuterede, hvordan proceduren skal være i forbindelse med projekt/specialearbejde hvor der 
deklareres, hvordan man har brugt AI.  
Studienævnet havde fokus på at brug af AI til projekteksaminer kan skabe mistillid mellem de studerende i gruppen, 
hvis der er mistanke om at nogle bruger AI.  
 
Adfærdskodeks 
SB orienterede om, at han har været til møde vedr. studerendes adfærdskodeks mellem studerende.  
Tidligere har Universitetet haft ”0-tolerance” vedrørende adfærdskodeks. Ved indberetninger vil der nu blive lavet en 
individuel vurdering af sagens karakter og om der er basis for at gå videre med disse sager. 
Svend udleverede samtalekort som han modtog på mødet vedr. ”krænkede og selvmordstruede studerende” 
 
Studienævnet diskuterede om der skal ses på overgang fra gymnasie til universitet og at der allerede fra 1. semester 
skal tages hånd om krænkende adfærd. Det kan være f.eks. studerende som ikke hører efter, når bestemte 
studerende fremlægger eller der bliver rullet med øjnene.  
Case vejledere skal have opmærksomhed på at adfærd også er en del af det, de studerende skal lære i 
undervisningen. I det nye PBL-modul: PBL og faglig identitet er det velegnet at begynde med undervisning i adfærd.  
Der var en diskussion om fordele og ulemper ved administrativ casegruppedannelse.  
Det er yderst individuelt, hvad de studerende foretrækker.  
 
SV informerede om at der pt. er stille i studievejledningen, da studerende forbereder sig til eksamen.  
 
2. Godkendelse af dagsorden og godkendelse af referat fra sidste møde samt mulige punkter til evt. 
Referat fra mødet den 30. april samt dagsorden blev godkendt. Ingen punkter til eventuelt. 
 
3. Orientering om sager og møder der er relevante for studienævnet siden sidst  
- Meddelelser fra studienævnsformand 
Orientering om færdiggørelse af koblingszonen 
Auditoriet i koblingszonen er klar 1. august 2024. Undervisningen vil hermed kunne afvikles på 5. semester på AAU 
SUND. 
Procedure for håndtering af fejl ved udarbejdelse af eksamenssæt 
Proceduren er sendt i høring hos studienævn for Idræt og Folkesundhed samt studienævn for Sundhed og Teknologi 
og vil blive godkendt på Fakultetsniveau.  
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Dialogmøde med CAS 
Der har været møde med CAS vedr. udfordringer med rombeformede borde i seminarrum. CAS ser på mere 
hensigtsmæssig placering af borde i lokalerne.  
Forskningsårsstuderende 
Der er 4 medicinstuderende som har fået godkendt forskningsorlov i 12 måneder. Efter reglen er trådt i kraft og 
hjemmesiden er opdateret, er der megen interesse for muligheden. Yderligere information på hjemmesiden: 
https://www.klinisk.aau.dk/uddannelse/orlov-til-forskning 
Nordplus møde 
SB og HN har deltaget i møde vedr. udveksling i Norden i København den 30. og 31 maj. Der skal ses på opdatering 
af hjemmesiden, så det bliver mere konkret, hvilke muligheder vi tilbyder studerende. Næste års netværksmøde 
afholdes i Örebro i Sverige. Der er deltagelse af 17 Universiteter fra Finland, Island, Sverige, Norge og Danmark.  
TAP og VIP-repræsentant er CB og HN.  
 
Optag MedIS kandidat 
Der har været afholdt møde for at behandle ikke retskravsansøgere til BM, MMA, TM.  
Der er tilbudt plads til retskravsstuderende på BM: 18 MMA: 20 TM: 27. Efter den 15. juni kender vi svar på hvem der 
har accepteret pladser også til ikke retskravsstuderende. 
 
- Næstformand 
TB bød velkommen til ny repræsentant for medicinerrådet i studienævnet, Klara Kirstine Aarup fra 2. semester.  
På opfordring fra TB orienterede SB om fremtidig afvikling af SUND messe. 
  
- Hovedansvarlig for planlægning af SUND messe er nu FAKSUND.  
- Tidspunktet for SUND messe skal planlægges sammen med 1. semester BA-koordinatorer og tutor-koordinator. 
- Der skal være afsat tid til SUND messe og det skal indføres i alle skemaer for 1. semester bachelor.  
- Hvis der er er fagforeninger med til SUND messe skalalle relevante fagforeninger inviteres (IDA, Pharma Danmark, 
FADL, AC m.fl.) 
- SUND-AAU-lokaler kan benyttes til SUND messe.  
 
HN har sendt ovenstående information til tutorkoordinator Ida Sørensen samt formand for FAKSUND Bertil Weis 
Jørgensen.  
 
- Studieleder  
Brug af AI til speciale/projektopgaver 
JKK informerede om at der er udarbejdet et skriv vedr. risici ved brug af AI. Dette skal sendes ud ved opstart på 
kandidatspecialer. Det er i første omgang målrettet kandidatspecialer, men kan justeres, så det kan bruges til 
projektmoduler på sigt.   
Opfølgning vedr. SurveyXact behandling 
JKK informerede om ny procedure for SurveyXact behandling. Proceduren har været til godkendelse hos 
Uddannelsesjura og HST uddannelsesledelse. Relevante undervisere får nu alle kvalitative svar fra semesteret, da 
dette er et legalt formål. Procesbeskrivelse medsendes til næste gang SurveyXact skal behandles i studienævnet.  
Semesterkoordinator skal fortsat screene rapport for grove krænkende udtalelser og fjerne disse før udsendelse. 
HN udsender proceduren til semesterkoordinatorerne.  

https://www.klinisk.aau.dk/uddannelse/orlov-til-forskning
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- Observatører 
TF fortalte, at hun har deltaget i seminar om AI, hvor gruppe fra Sydafrika præsenterede et dokument deres 
studerende skal indlevere ved aflevering af speciale og projekter. TF ønskede at dokumentet udsendes til inspiration 
hos uddannelsesledelsen.  
HB oplyste, at vi ikke bruger Chat GPT men i stedet Co-pilot som ligger under Microsoft Office pakken. Dette løser 
dog ikke udfordringer med GDPR.  
 
SV sagde at studievejledningen har mange henvendelser fra interesserede ansøgere til medicin kandidat.  
SV nævnte, at flere studerende har været i tvivl om, de kan tilmelde sig valgfag på kandidat, da de har haft orlov. LKA 
sagde, at de studerende som har haft orlov kan nå at tilmelde sig til valgfagene den 17. juni, da deres mail aktiveres 
pr. 1. juni.  
 
SA fortalte, at AAU er repræsenteret ved den europæiske læringskongres, AMEE - Association for Medical Education 
in Europe – med 4 deltagere fra lægeuddannelsen. Det er en relativt stor kongres med 3000 deltagere, hvor 
væsentlige nyheder om udvikling og forskning i medicinsk undervisning præsenteres. Deltagerne fra AAU har en 
række præsentationer ved kongressen. 
 
4. Orientering om forsinkede studerende (processen gennemføres på 1. studieår på bachelor og kandidat  
Der er nu screenet og udsendt breve til studerende der er bagud på uddannelserne. SB orienterede om processen. 
 
Bachelor: 
Rød Medicin - 3 studerende, 2 tilbudt samtale, 1 på barsel 
Rød Medis - 8 studerende, 3 tilbudt samtale, 3 sendt videre til trivselsvejledningen, 1 på barsel, 1 sygemeldt 
 
Gul Medicin - 2 studerende, 0 mails sendt 
Gul Medis - 9 studerende, 1 har selv meldt sig ud i februar, 3 mails sendt 
 
Kandidat: 
Rød Medicin - 6 studerende, 5 på individuel studieplan, 1 afventer reeksamen 
Rød Medis - ingen på listen 
 
Gul Medicin - ingen på listen 
Gul Medis - 3 studerende, 2 mails sendt 
 
5. Mødeplan for F25 godkendes  
Følgende mødeplan blev godkendt.  
28. januar møde 10 i E24 + konstituerende møde, 4. marts, 1. april, 29. april, 27. maj 
 
6. Godkendelse af eksamensplan medicin kandidat  
Eksamensplanen blev godkendt. JKK informerede om at der er taget højde for at der er læsedage mellem 
eksaminerne.  
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7. Nedsættelse af meritudvalg til før-start merit -Danske Universiteter og Udenlandske Universiteter  
TB og SB er indkaldt til møde i august, hvor meritbehandlinger foretages.  
LKK har en opgørelse over alle tidligere givne meritter, da sådanne er præcedens dannende. Det betyder at de 
endelige sagsbehandlinger som TB og SB foretager er minimeret.  
 
8. Behandling af semesterbeskrivelser E24  
Semesterbeskrivelserne blev behandlet med udgangspunkt i indstilling fra studienævnets medlemmer.  
Studienævnet besluttede for hver semesterbeskrivelse, hvorvidt de kunne godkendes, som de var, eller om der var 
forhold fra semesterevalueringen fra forrige semester, som koordinator bør tage højde for i den nye beskrivelse. Det 
er kun væsentlige ændringer der skal tages stilling til jfr. AAU kvalitetssystem.  
 

Semester Konklusion Bemærkninger 
1. semester MedIS og Medicin 
 
 
 

Afventer godkendelse  

3. semester MedIS og Medicin Godkendt  
 
 

 

5. semester MedIS og Medicin Godkendt 
 
 

 

1. semester MedIS KA Afventer godkendelse  

3. semester MedIS KA Godkendt  
 
 

 

Medicin kandidat Godkendt  
 
 

 

Kirurgi kandidat Godkendt 
 

 

3. semester Medicin Afventer godkendelse   

4. semester Medicin Afventer godkendelse   

5. semester Medicin Godkendt   

3. semester sexologi Godkendt  
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9.  Gennemgang af planer for undervisning i forbindelse med ny studieordning for 1. semester bachelor  
TBB og modulansvarlige gennemgik nye moduler på 1. semester i forbindelse med ny studieordning. Patrik og 
Samuel deltog på teams.  
Modul Molekylærbiologi (Tue) 
Hjerte, Lunger og Nyrer - Fysiologi og Anatomi (Samuel) 
Problembaseret Læring og Faglig Identitet (Patrik) 
 
Hyttetur er flyttet fra uge 41 til 42. Dermed bliver der mere luft i skemaet. Hytteturen er 3 dage og derefter nogle 
fridage.  
 
TBB præsenterede den nye opsætning i Moodle som åbnes for studerende den 15. august. Der var diskussion om 
den information de studerende modtager inden studiestart. HN og JKK har efterfølgende kontaktet 
optagelseskontoret med henblik på at få indflydelse på det brev, de studerende modtager, når de har takket ja til 
pladsen. Der afventes tilbagemelding fra Ann-Pia Valentin.  
 
Studienævnet var yderst tilfreds med ambitioner og planlægning af det nye 1. semester. (se vedhæftede slides).  
 
10. Ansøgningsprocedure til valgfag på medicin kandidat  
Studienævnet diskuterede ”først til mølle-princip” ved tilmelding til de nye valgfag på medicin kandidat.  
JKK oplyste at i år er proceduren at man kan gå ind og tilmelde sig den 17. juni ved ”først til mølle-princip”. Der vil 
blive oprettet en venteliste og der evalueres efterfølgende.  
CDUL har været meget samarbejdsvillige til at lave et brugbart system. I august vil der være gennemgang af alle til- 
og afmeldinger, så alle pladser udnyttes optimalt. 
Valgfaget lægen i militæret er yderst populært, men det er begrænset til 20 pladser. 
JJ foreslog at studerende kan indsende en prioriteret liste. GN foreslog optagelsesprøve. 
 
11. Orientering om undervisningstilrettelæggelse på 2. semester medicin kandidat, kirurgi på ny 
studieordning  
Klinisk Professor Søren Kold deltog i mødet og orienterede om tilrettelæggelse af 2. semester kirurgi. Da 
patologiundervisningen bliver et fag der afvikles på 4 uger, i stedet for i løbet af semestret, bliver kirurgi på medicin 
kandidat reduceret fra efteråret 2024.  
SK forklarede at der ikke er planer om at reducere i case undervisningen. 
 
Der er 55 studerende i Aalborg (pr. rul 11 studerende i Aalborg, 7 studerende i Farsø og 20 studerende i Hjørring.  
Case-undervisningen prioriteres højt, og det er væsentligt at dette fortsat fungerer.  
SC nævnte, at hun er bekymret for case 5 dage om ugen.  
SK oplyste at det ikke i alle uger er 5 dage med case. 
 
Plan for afvikling:  
 
Uge 1: Intensiv case undervisning 
Uge 2 og 3: Case om eftermiddagen 
Uge 4: fri for case og muligheder for at deltage i operationer.  
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I hele perioden forventes studerende at deltage i aften-nattevagter i skadestue. 
SK informerede om at det påvirker det kliniske arbejde, når der planlægges hele dage med case undervisning, da det 
er problematisk at afsætte speciallæger til case om formiddagen. To fagområder har dog sagt ja til at afprøve dette 
efter sommerferien. 
 
SK oplyste, at udviklingen går mod at ambulatorier og operationer i det offentlige sygehussystem er meget 
avanceret og at simple operationer bliver udført i det private regi. Det betyder færre indlæggelser med avancerede 
operationer. De studerende får derfor på afdelingerne i fremtiden overvejende deres basisundervisning i case og 
skadestuearbejde og vil dermed miste klinik. 
 
SK sagde at det bedste sted at opnå læring i dag i simple kirurgiske diagnostik og indgreb er i skadestuen.  
 
SK opfordrede på denne baggrund til at studienævnet ser på, hvordan vi får studerende ud på privathospitaler.  
 

Næste studienævnsmøde afholdes tirsdag den 27. august 2024 
 
 
 
 
 
 
 
 


